
 
 
 
 

 

 
 

1 

                       Zápisnica č.5/2022 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 14.12.2022 

Prítomní:  

Starosta obce V. Guoth, 

Poslanci: M. David, P. Huntošová, M. Likavčan, Ing. T. Ragula, Ľ. Senko  

Kontrolórka: PhDr. Desana Stromková 

Zapisovateľka: M. Krakovská 

Hostia: Peter Budiak, Miroslav Kubernát 

Návrh programu:  

1. Otvorenie zasadnutia  

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Kontrola plnenia uznesení  

4. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Ivachnová na I. polrok 2023 

5. Úprava rozpočtu 2022 

6. Stanovisko hlavnej kontrolórky obce Ivachnová k návrhu rozpočtu obce Ivachnová na rok 2023 

7. Rozpočet na roky 2023 – 2025  

8. Všeobecne záväzné nariadenie obce Ivachnová č. 1/2022  o určení výšky dotácie na mzdy a  

prevádzku na žiaka základnej, umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa materskej školy 

a školského zariadenia na rok 2023 

9. Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2022 o miestnych daniach na území obce Ivachnová 

10. Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2022 obce Ivachnová o miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady  

11. VZN č. 4/2022 o určení výšky príspevku na pobyt dieťaťa v materskej škole a na čiastočnú úhradu 

nákladov v školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Ivachnová 

12. Voľba členov komisií 

13. Informácia o akciách a prácach v obci  

14. Záver 

                
K bodu 1/ 

Zasadnutie otvoril starosta obce, privítal prítomných, oboznámil s navrhnutým programom. Starosta dal 
hlasovať za program ako bol navrhnutý. 

Prebehlo hlasovanie za doplnený program   

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 
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Nik sa nezdržal, Nik nebol proti   

K bodu 2/  

Starosta určil zapisovateľku: M. Krakovskú a overovateľov zápisnice: M. Davida a M. Likavčana 

K bodu 3/ 

Kontrola uznesení  

Starosta informoval o vzdaní sa členstva v kultúrno – sociálnej komisii pani Marty Baďovej k 24.11.2022. 
Tiež informoval, že sa vykonali oprave na ceste k cintorínu. 

K bodu 4/ 

Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Ivachnová na I. polrok 2023 prezentovala kontrolórka obce, bol 
zverejnený na internetovej stránke obce Ivachnová. Starosta dal hlasovať za tento plán a poverenie vykonaním 
kontrol. 

Prebehlo hlasovanie. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti   

K bodu 5/ 

Úpravy rozpočtu 

Rozpočtové opatrenia boli poslancom zaslané. Prezentoval pracovníčka obce M. Krakovská. 

- Rozpočtové opatrenie č. 14/2022 - Navýšenie rozpočtových prostriedkov v súlade s § 14 ods. 2 písm. b) a c)  

zákona č. 583/2004 Z. z. v sume 1 830,-€ 

Poslanci rozpočtové opatrenie zobrali na vedomie. 

- Rozpočtové opatrenie č. 15/2022 – Presun rozpočtových prostriedkov v súlade s ustanovením § 14, ods. 2. písm. a) 

zákona č. 583/2004 Z. z. v sume 28 370,-€ 

Prebehlo hlasovanie. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

- Rozpočtové opatrenie č. 16/2022 - V súlade s ustanovením § 14, ods.2, písm. b) a c) zákona č.583/2004 Z.z. 

v sume 23 593,-€ 

Prebehlo hlasovanie. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

- Rozpočtové opatrenie č. 17/2022 - V súlade s ustanovením § 14, ods.2, písm. c) a d) zákona č.583/2004 Z.z. 
v sume 20 000,-€ 

Prebehlo hlasovanie. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 
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K bodu 6/ 

Stanovisko hlavnej kontrolórky obce Ivachnová k návrhu rozpočtu obce Ivachnová na rok 2023 

predniesla kontrolórka obce. V stanovisku sa vyjadrovala k zákonitosti zverejnenia návrhu rozpočtu- spĺňa 

zákonné náležitosti, a metodickej správnosti. Návrh rozpočtu na rok 2023 bol spracovaný v súlade so zákonom 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy ako vyrovnaný rozpočet, pričom celkové príjmy a výdavky sú vo 

výške 419 676,- €. Bežný rozpočet je plánovaný ako prebytkový a kapitálový rozpočet je plánovaný ako schodkový, 

pričom schodok je krytý prebytkom bežného rozpočtu a čerpaním prostriedkov z Fondu drevín.  

Príjmy  Výdavky  

bežné príjmy   404 676,- € bežné výdavky   386 622,- € 

kapitálové príjmy              0,- € kapitálové výdavky     33 054,- € 

Fin. operácie príjmové     15 000,- € Fin. operácie výdavkové              0,- € 

Spolu rozpočet   419 676,- € Spolu rozpočet   419 676,- € 
 

Na základe môjho odborného posúdenia a dostupných informácii a skutočností  mne známych v čase spracovania 

stanoviska odporúčam Obecnému zastupiteľstvu v Ivachnovej s c h v á l i ť  rozpočet Obce Ivachnová na rok 2023 

bez výhrad. 

K bodu 7/ 

Rozpočet na roky 2023 – 2025 informovala pracovníčka obce M. Krakovská. K návrhu rozpočtu neboli 

podané pripomienky zo strany poslancov a ani občanov.  Poslanci boli s návrhom rozpočtu podrobnejšie 

oboznámený na pracovnej porade. Starosta dal hlasovať o rozpočte obce Ivachnová na rok 2023 bez 

programovej štruktúry. 

Prebehlo hlasovanie 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti   

Kontrolórka obce opustila zasadnutie OZ z neodkladný pracovných povinností. 

K bodu 8/ 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Ivachnová č. 1/2022  o určení výšky dotácie na mzdy a  prevádzku na žiaka 

základnej, umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa materskej školy a školského zariadenia na rok 2023 – 

informovala pracovníčka obce. K návrhu rozpočtu neboli doručené žiadne pripomienky zo strany poslancov a ani zo 

strany občanov. V návrhu rozpočtu sa v prílohe č. 1 mení suma  

Materská škola          návrh 113 169,42,-€             zmena  118 145,66,-€ 

CVČ                          návrh 98,70,-€                      zmena  103,04,-€ 

Starosta dal hlasovať o upravenom všeobecne záväznom nariadení obce Ivachnová č. 1/2022. 

Prebehlo hlasovanie 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti   

K bodu 9/ 
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Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2022 o miestnych daniach na území obce Ivachnová informovala 

pracovníčka obce. K návrhu rozpočtu prišli pripomienky: 

- od kontrolórky obce – daň z pozemkov §4 hodnotu pozemkov nestanovuje správca dane, ale hodnota 

pozemkov je daná v prílohe zákona o miestnych daniach č. 582/2004 podľa jednotlivých katastrálnych 

území obcí. V dani za ubytovanie bol do zákona novelizovaný § 39 – Základom dane je počet prenocovaní, 

najviac však 60 prenocovaní daňovníka u jedného platiteľa dane v jednom kalendárnom roku. Doporučila 

priložiť k VZN prílohu oznámenie pre platiteľa dane. 

- od poslanca Ing. T. Ragulu – navrhuje doplniť zníženie dane zo stavieb na bývanie uvedených v § 6 ods. 

2 písm. a) tohto nariadenia o 20% zo sadzby dane, vo vlastníctve občanov starších ako 70 rokov, ktoré 

slúžia na ich trvalé bývanie. 

- od občana pána P. Budiaka –  nedal konkrétnu pripomienku, len konštatoval, že obec nedáva garanciu, 

že daňové príjmy sú využívané efektívne a na prospech a rozvoj obce a z tohto dôvodu nesúhlasí, aby daň 

bola zvýšená, tak ako je uvedené v návrhu na schválenie a žiada poslancov OZ, aby nesúhlasili so 

zvýšením dane. 

Tieto pripomienky boli poslancom preposlané. Pripomienky od kontrolórky a poslanca Ing. T. Ragulu už boli 

prezentované aj na pracovnej porade. Po diskusii k pripomienkam a navrhnutí zo strany starostu na 

zníženie dane u viacpodlažných budov určených na bývanie za ďalšie podlažie z pôvodných 0,13,-€ na 

0,10,-€ prebehlo postupne hlasovanie za zapracovanie zmien. 

Hlasovanie za zníženie dane podľa pripomienky poslanca Ing. T. Ragulu  

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

Hlasovanie za zníženie sadzby dane za ďalšie podlažie u stavieb určených na bývanie z pôvodných 0,13,-€ 

na 0,10,-€. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

Zmeny ktoré pripomienkovala kontrolórka obce – zákonné budú vo VZN zapracované. 

Prebehlo hlasovanie za VZN č. 2/2022 so zmenami. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

 

K bodu 10/ 

Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2022 obce Ivachnová o miestnom poplatku za komunálne odpady a 

drobné stavebné odpady k tomuto neboli doručené žiadne pripomienky zo strany poslancov a ani občanov. 

Prebehlo hlasovanie za VZN č. 3/2022 tak ako bol zverejnený návrh. 
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Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

K bodu 11/ 

VZN č. 4/2022 o určení výšky príspevku na pobyt dieťaťa v materskej škole a na čiastočnú úhradu 

nákladov v školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Ivachnová k tomuto neboli doručené žiadne 

pripomienky zo strany poslancov a ani občanov. Prebehla diskusia, že poplatok sa dvíha o 50%. 

Informovalo sa o tom, že rodičia doteraz platili mesačne 10,-€ a k tomu platili 2,-€ za pranie periniek, teraz 

by platili už len 15,-€ a refundáciu za pranie nie. Niekedy si pranie brali rodičia domov. Ale z hygienického 

hľadiska sa od toho upustilo. Toto pranie zdraželo, ale suma sa vyberala tá istá. Takže z celkového hľadiska 

ten nárast nie je 50%. Poslankyňa P. Huntošová sa informovala ako je to s deťmi, ktoré sú na pol dňa alebo 

s mladšími ako tri roky. Poplatok by ostal rovnaký. Kapacita škôlky a personálu umožňuje všetkým prijatým 

deťom byť celý deň. 

Prebehlo hlasovanie za VZN č. 4/2022 tak ako bol zverejnený návrh. 

Za 5 poslanci : Martin David, Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal, Nik nebol proti 

 

K bodu 12/ 

Voľba členov komisií 

- finančná komisia – predseda Ľuboš Senko navrhol členov: Ing. T. Ragulu, Ing. T. Kubačku, M. Krakovskú. 

Starosta návrh doplnil o M. Davida. 

Prebehlo hlasovanie za členov finančnej komisie. 

Za 4 poslanci : Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Zdržal sa: Martin David, Nik nebol proti 

- komisia pre verejný poriadok – predseda Ing. T. Ragula navrhol členov: Emila Kohára a Martina Ďuroviča. 

Prebehlo hlasovanie za členov komisie pre verejný poriadok. 

Za 5 poslanci : Martin David Patrícia Huntošová, Michal Likavčan, Ing. Tomáš Ragula, Ľuboš Senko 

Nik sa nezdržal , Nik nebol proti 

 

K bodu 13/ 

 Informácie o akciách a prácach v obci – informoval starosta 
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a/ Hasičská zbrojnica – začne sa premiestňovať materiál z pôvodnej hasičskej zbrojnice. Na jar terénne 
úpravy, poprípade terasa. Vykuruje sa tam elektrikou – temperuje sa teplota. Na návrh dobrovoľných 
hasičov môžeme využiť miestnosť na prenájom na oslavy.  

Ing. T. Ragula – sa informoval, či už je stanovená aj cena za prenájom. Starosta odpovedal, že zatiaľ nie 
a cenu bude schvaľovať zastupiteľstvo. Tiež informoval, že hasiči plánujú dňa 31.12.2022 organizovať 
brigádu - sťahovať veci do hasičskej zbrojnice. 

b/ plynofikácia budovy MŠ – kúrime už len plynom, bude potrebná demontáž rúr a pece z pôvodnej 
kotolne. 

c/ práce v obci – úprava verejného priestranstva, zimná úprava chodníkov a ciest, natieranie dreveného 
plota. 

P. Huntošová, Ing. T. Ragula sa informovali o opilovaní stromov na cintoríne a pri Váhu oproti domu pani 
Hazuchovej. Starosta odpovedal, že pri zdobení stromčeka svetielkami sa to nestihlo, teda keď tu bola 
plošina, ale je to dohodnuté. 

Ing. T. Ragula sa informoval, či má obec posýpač. Starosta odpovedal, že má, ale momentálne je pokazený.  

Ľ. Senko požiadal aby sa upozornili jeho suseda na strom, ktorý zasahuje do káblov, upozornil na odtokové 
kanále na ceste popri Váhu, že nemajú mriežky. Informoval sa, či má obec frézu a či by bolo možné 
chodníky frézovať, aby boli priechodné a spolu s Ing. T. Ragulom  vyzvať občanov, aby hlavne v zimnom 
období autá neparkovali na cestách, robí to veľký problém pri odhŕňaní snehu. Starosta – občanov 
upozorňujeme a čo sa týka čistenia chodníkov robíme, čo je v našich silách, momentálne máme len 
jedného zamestnanca, ktorý odhŕňa aj cesty. 

d/ kanalizácia- nedokončené časti – spravili asi 10m, momentálne nerobia boli odvolaní k poruchám. 
Začnú až po novom roku. V budúcom roku by sme chceli pokračovať popri ceste č. 18. 

P. Huntošová – informovala, že s členmi sociálno - kultúrnej komisie sa dohodli, že v roku 2023 sa nebude 
chodiť gratulovať jubilantom domov, ale sa im bude gratulovať na posedení pre dôchodcov. Pripravujú 
uvítanie nového roka v záhrade kultúrneho domu. Na túto akciu by sa použili peniaze vybraté na 
vianočnom koncerte. Starosta – je to dobrý nápad, v minulosti sa to tiež robilo. 

P. Huntošová  sa vyjadrila k listu od pána P.  Budiaka, v ktorom kritizoval nie len  vianočné osvetlenie, ale aj 
to, že financie z daní sú využívané neefektívne a  v prospech občanov. Máme osvetlený stromček, kde sa 
dokúpilo nové osvetlenie. Obec usporiadala rôzne akcie a na týchto akciách majú zadarmo občerstvenie, čo 
v iných dedinách nie je. Tak nie je pravda, že nemáme vianočné osvetlenie ani to, že financie nejdú pre 
občanov.  

Starosta sa k vianočnému osvetleniu vyjadril, že nevidel pádny dôvod, aby sme mali viacej vianočného 
osvetlenia, je to dosť drahé pred Vianocami založiť po Vianociach to treba zložiť a to niečo stojí. 

Ing. T. Ragula – sa informoval ako je to z neplatičmi daní, ako sa postupuje, koľko ich je, či sú to firmy alebo 
aj občania.  

Pracovníčka obce M. Krakovská odpovedala, že posiela sa výzva, tiež sa telefonicky kontaktujú a potom 
väčšina uhradí. Firmy, ktoré boli dlhšiu dobu dlžné mali vyrubené aj penále a aj ich zaplatili. Tento rok 
poplatili firmy aj za staré roky. Jedná sa hlavne o firmy, ktoré žiadajú dotácie od PPA a potrebovali 
potvrdenia o tom, že nie sú dlžníci na dani. Momentálne najviac dlhuje Firma LEONTEUS s.r.o. za daň roku 
2022, ale sľúbila, že do konca roka uhradí. 

P. Budiak – pozrel som si zmluvu o kanalizácii s VSR s.r.o. a má byť hotová do 31.12.2022, aké budú sankcie 
za nedodržanie zmluvy. Vyžaduj sankcie.  
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Starosta  - zmluva je o združení finančných prostriedkov za ktoré vybudujú kanalizáciu a kanalizáciu 
dobudujú i keď to nebude do 31.12.2022, tak ako som už spomínal je to preto, že mali veľa porúch, ktoré 
bolo potrebné riešiť urgentne. Čo sa týka financií je táto spolupráca výhodná, za takúto cena tú kanalizáciu 
nevybuduje žiadna firma. K tomuto sa vyjadril aj poslanec Ing. T. Ragula, že preveroval ceny za meter 
kanalizácie a konštatoval, že za túto cenu nám to žiadna firma nezrealizuje. 

Ing. T. Ragula – informoval sa k tomu, čo  navrhoval na minulom zastupiteľstve – poistenie zodpovednosti 
za škodu a informoval, že prezistil informácie o nepotrebných vozidlách, ktoré budú vyraďovať, tak bude 
potrebné napísať žiadosť. Všetky potrebné informácie donesie na úrad. 

Starosta – ešte som sa k tej poistke nedostal.    

 

K bodu 14/ 

Záver – starosta poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie. 

 

 

 

Zapísala: Monika Krakovská                                                                        Vladimír Guoth 

                                                                                                                          Starosta obce  

Overovatelia: M. David 

                         M. Likavčan 


